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Růst indexu spotřebitelských cen v Německu 
byl v dubnu potvrzen na meziměsíčních 0,4 % 
a meziročních 7,2 %.

UBS nechtěla slevu zadarmo
Na švýcarský úřad Finma, který vykonává do-
hled nad finančním sektorem, už přišly stov-
ky žalob kvůli způsobu, jakým švýcarský stát 
zachránil banku Credit Suisse. Spor se vede 
zejména o dluhopisy AT1, které nechal úřad 
v záchranném procesu ocenit na nulu, čímž 
smazal jejich úhrnnou hodnotu zhruba 17 mi-
liard dolarů.

Záhada potravin
Světové ceny potravin se v dubnu kvůli zdra-
žení cukru a masa poprvé za rok meziměsíčně 

zvýšily, v meziročním srovnání však vykázaly 
pokles téměř o 20 %. Vyplývá to ze zprávy FAO.

Inflace v eurozóně na 6,9 %
Finální čtení březnové inflace v eurozóně pře-
kvapení nepřineslo. Celková inflace zpomalila 
na 6,9 % y/y (po 8,5 % y/y v únoru). V rámci 
struktury však dynamika jádrových cen dosáh-
la nového maxima ve výši 5,7 % y/y. To napoví-
dá, že ECB bude muset měnové podmínky ještě 
zpřísnit. Depozitní sazba by podle analytiků 
měla ze současných 3 % vystoupat do letošního 
září až na 4 %. Vzhledem k perzistenci jádrové 
inflace totiž samotný pokles cen energetických 
komodit a vysoká srovnávací základna nemusí 
být dostatečné k tomu, aby rychle a trvale vráti-
ly inflaci zpět k cíli. |

Tržby českých 
maloobchodníků 
(bez aut) se 
nachází nejníže 
od dubna roku 
2020, tedy od 
období první vlny 
koronavirové 
pandemie. 
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Valná hromada ČASF
ČESKÁ ASOCIACE SPOLEČNOSTÍ FINANČNÍHO PORADENSTVÍ A ZPROSTŘEDKOVÁNÍ 
(ČASF) USPOŘÁDALA 11. KVĚTNA 2023 SVOU ŘÁDNOU VALNOU HROMADU.  
ZHODNOTILA UPLYNULÝ ROK, KTERÝ NEBYL Z MNOHA EKONOMICKÝCH DŮVODŮ  
PRO FINANČNĚPORADENSKÉ SPOLEČNOSTI JEDNODUCHÝ. 

Předseda představenstva asociace Jiří 
Šindelář zahájil jednání valné hromady 
poděkováním členům asociace za vy-

nikající spolupráci v minulém roce, který ne-
byl z důvodu celkové ekonomické situace pro 
stěžejní segmenty na finančněporadenském 
trhu jednoduchý. Nejvýrazněji se to projevilo 
na segmentu hypotečních úvěrů, kde jsme za-
znamenali v agregovaných datech největší po-
kles. V ostatních sledovaných segmentech se 
ale díky práci a odbornosti finančních poradců 
vůči klientům nějaké markantnější poklesy 
produkce neprojevily. 

V dalších částech valné hromady byla zhod-
nocena práce v oblasti legislativy a regulace, 
servis asociace členským společnostem a ná-
sledně priority pro tento rok. 

Důležitým bodem byla také samoregulační 
činnost asociace. V minulém roce probíha-
la práce na samoregulačním standardu k ne-
standardním investičním nástrojům, který byl 
v tomto roce členy asociace přijat. Uvedený 
standard je dalším důležitým krokem v rámci 
kultivace finančního trhu. Členské společnosti 
ČASF tímto deklarují pokračovat v nastaveném 
směru profesionalizace a minimalizace inves-
tičních rizik klientů. Zavedení standardu sa-
moregulace mimo jiné omezuje tzv. tipařství. 
Dalším krokem asociace bude snaha oslovit 

i nečlenské finančněporadenské společnosti, 
aby se k tomuto standardu přihlásily. 

Na závěr oficiální části valné hromady pro-
běhl souhrn spolupráce s European Federation  
of Financial Advisers and Financial Intermedi-
aries (FECIF), kde je ČASF členem za Českou 
republiku. Hlavním tématem minulého i tohoto 
roku je revize MiFID a s tím spojený návrh na 
změnu systému odměňování.

Po skončení jednací části valné hromady, pro-
běhlo společenské setkání za účasti význam-
ných hostů finančního trhu, které jak věříme, 
si všichni užili. |
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